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Kommunfullmäktige  2018-02-27  

 

____________________________________________________________________________________________________ 

 Utdragsbestyrkande 

 

 
Plats och tid Luspengymnasiets aula, Storuman 2018-02-27 kl. 14.00-15.45 

 Ajournering kl. 15.35-15.40 för överläggningar 

  

Beslutande Se närvarolista sid. 2-4 

  

Övriga Maria Mickelsson  sekreterare 

 

 

  

   

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Utses att justera Johnny Holmgren och Irene Walfridsson 

 

Justeringens plats och tid Kommunhuset, Storuman 2018-03-08 

 

 

Underskrift  Sekreterare ………………………………………. Paragrafer §§ 1-17 

 Maria Mickelsson 

 

                      

                    Ordförande ……………………………………….           

 Patrik Persson    

   

                      

 Justerande         ……………………………………….          ……………………………........... 

  Johnny Holmgren  Irene Walfridsson 

 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

 
  Organ                                              Kommunfullmäktige 

 
Sammanträdesdatum 2018-02-27  

   

Datum för anslags uppsättande 2018-03-08 Datum för anslags nedtagande 2018-03-30 

   

Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret, Storuman 

   

 

Underskrift 

  

   
 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 2 (32)  

   

Kommunfullmäktige 2018-02-27   

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

Närvaro- och omröstningslista 

          Omröstning § 14   

Ledamöter Närvaro Ja Nej Avstår 

 

C 

 

Patrik Persson 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

S 

 

Gunnar Andersson 

 

Nb 

 

1 

  

 

M 

 

Veronika Håkansson 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

M 

 

Ulf Vidman 

 

- 

 

 

  

 

M 

 

Olle Wärnick 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Tomas Mörtsell 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Jessica Bergfors 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Therese Granström 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Peder Wiklund 

 

- 

 

 

  

 

C 

 

Sandra Holmner 

 

- 

 

 

  

 

C 

 

Jarl Folkesson 

 

- 

 

 

  

 

C 

 

Eva-Sofie Jansson 

 

- 

 

 

  

 

C 

 

Anders Persson 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Klara Olofsson 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Jan-Elof Bergström 

 

- 

 

 

  

 

C 

 

Annika Mörtsell 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Mikael Fredriksson 

 

- 

 

 

  

 

L 

 

Tina Kerro  

 

Nb 

 

1 

  

 

L 

 

Johnny Holmgren 

 

Nb 

 

1 

  

 

KD 

 

Roland Gustafsson 

 

- 

 

 

  

 

KD 

 

Ingela Forsman 

 

Nb 

 

1 
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Närvaro- och omröstningslista – forts. 

         Omröstning § 14   

Ledamöter Närvaro Ja Nej Avstår 

 

S 

 

Karin Malmfjord  

 

Nb 

 

1 

  

 

S 

 

Peter Åberg 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Ann-Christine Jonsson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Christian Andersson 

 

Nb 

 

1 

  

 

S 

 

Gunilla Pettersson 

 

- 

 

 

 

 

 

 

S 

 

Rickard Frohm 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Maria Gardfall 

 

- 

 

 

 

 

 

 

 

S 

 

Sven-Åke Pennling 

 

- 

 

 

 

 

 

 

 

S 

 

Eira Henriksson 

 

- 

  

 

 

 

S 

 

Kurt Forsberg 

 

- 

   

 

S  

 

Jörgen Jönsson 

 

- 

 

 

 

 

 

 

S 

 

Elisabeth Olofsson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Daniel Johansson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Marianne Ronnhed Johansson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Mats Eliasson 

 

- 

 

 

 

 

 

 

V 

 

Irene Walfridsson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Helena Israelsson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Johan Karlberg 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

SD 

 

Karl Sundström 

 

- 

 

 

  

 

KL 

 

Erold Westman 

 

Nb 

 

1 
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Närvaro- och omröstningslista – forts. 

        Omröstning § 14    

Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår 

 

M 

 

Christer Bergfors 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Pereric Stenvall 

 

Nb 

  

1 

 

 

C 

 

Susanne Hansson 

 

Nb 

  

1 

 

 

C 

 

Sven-Ola Lönnback 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

C 

 

Ella-Pia Lönnback 

 

Nb 

 

 

 

1 

 

 

KD 

 

Allan Forsberg 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Bengt Dalemalm 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Lennart Cohen 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Gull-Britt Larsson 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

S 

 

Nils-Erik Dahlberg 

 

Nb 

 

1 

 

 

 

 

V 

 

Linda Glasin 

 

Nb  

 

1 

 

 

 

  36 22 14  
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KF § 1  KS/2018:219 - 231 

 

Interpellation - bostadsbyggande 

 

Karin Malmfjord (S) har 2018-02-06 lämnat in följande interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell:  

 

De senaste åren har efterfrågan på lägenheter ökat och tillgången minskat. 

För att kunna öka inflyttning av nya kommunbor behövs det lägenheter.  

 

o Vilken strategi har Fastighetsbolaget Umluspen? 

 

o När kommer Fastighetsbolaget Umluspen påbörja byggande av fler lä-

genheter i kommunen? 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell lämnar nedanstående svar 

på interpellationen. Mörtsell meddelar att detta tagits fram av ordföranden i  

styrelsen för Fastighets AB Umluspen tillika fullmäktigeledamoten Roland 

Gustafsson, som inte är närvarande vid dagens sammanträde. 

 

Fastighets AB Umluspen ägs till 100 % av Storumans kommun och den bo-

lagsordning och de ägardirektiv som bolaget fått utgör ramen för den verk-

samhet som bolaget bedriver. Andra regler som också påverkar bolaget är 

kommunallagen och aktiebolagslagen, lagen om allmännyttiga kommunala 

bostadsaktiebolag samt statsstödsreglerna. I den strategiska planen står att 

Fastighets AB Umluspen ska tillgodose det ökade behovet av bostäder. Om 

man ser på statistiken så hade bolaget i september 2017 fjorton lediga lä-

genheter jämfört med i september 2015 då det var tre lediga lägenheter. 

Senast man hade så många lediga lägenheter var i november 2014.  

 

Fastighets AB Umluspen har svårt att bedöma hur stor den reella kön är. Ett 

exempel på detta är att man i somras hade en lägenhet i Tärnaby som var 

ledig. Personalen ringde till dem som stod i kö och fick ringa till 35 perso-

ner innan man hittade någon intressent, trots att det var den typen av lägen-

heten man sökt. I dagsläget håller bolaget på att se över/uppdatera uthyr-

ningspolicyn samt köpa in och implementera ett nytt system för intressean-

mälan och köhantering. Detta bygger på befintligt fastighetssystem och in-

nebär att intresserade skapar en egen inloggning till ”mina sidor” och där 

fyller i alla uppgifter såsom inkomstuppgifter, medsökande, typ av lägenhet  
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KF § 1 – forts.  

 

för intresse, intresse inom visst område osv. Detta innebär också att sökande 

hyresgäster själva ansvarar för att vara ”aktiv” sökande och samlar poäng/ 

dagar genom att med jämna intervaller logga in och uppdatera sina uppgif-

ter. Detta följer den modell som de av våra kollegor använder, Lycksele, 

Arvidsjaur, Dorotea m.fl.  

 

Den byggboom som varit de senaste åren har resulterat i att många bygg-

företag investerat i nya anläggningar men trots det så har leveranstiden på 

hus ökat, den var drygt två år i somras, och priserna har ökat. Under hösten 

har många fastighetsbolag tvingats backa på grund av nya regler och att 

man inte kan ta ut den hyra som krävs för att få ekonomin att gå ihop.  

 

Fastighets AB Umluspen beslutade i juni att börja projektering för ett nytt 

hus med fyra våningar i Storuman. När man sett hur antalet vakanser ökat, 

var prisnivån hamnar, den köpkraft som finns i kommunen och den relativt 

höga omsättningen av hyresgäster samt det beslut som omsorgsnämnden 

tog att bygga om C-huset på Tranan till trygghetsboende beslutade styrelsen 

i december att lägga projektet på is då förutsättningarna förändrats.  

 

Sammanfattningsvis konstateras att efterfrågan på lägenheter inte har ökat. 

Fastighets AB Umluspen undersöker alternativa sätt att öka antalet lägen-

heter, både i Tärnaby och i Storuman. Bolaget bedömer att man behöver 

bygga nya lägenheter eftersom man har ett gammalt bestånd och behöver 

förnyelse i det.  

 

Karin Malmfjord tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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KF § 2  KS/2018:288 - 020 

 

Interpellation - attraktiv arbetsgivare 

 

Karin Malmfjord (S) har 2018-02-12 lämnat in följande interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell:  

 

”Brist på vikarier”, ”svårigheter att rekrytera personal” är ord som vi politi-

ker får höra från verksamheterna. 

 

I den strategiska planen för åren 2016-2019 står det bl.a. att läsa: år 2020 

kännetecknas kommunen av att vara en attraktiv arbetsgivare, som tar till-

vara medarbetarnas kunskap och engagemang. 

 

Det står dessutom att all kommunal verksamhet förväntas prioritera ”Vär-

degrundsarbete på arbetsplatser utifrån demokrati, öppenhet, tillgänglig-

het, jämställdhet, mångfald, kultur, effektivitet samt ekonomisk och social 

hållbarhet”.  

 

Det är fina ord, men lever kommunen upp till att vara en attraktiv arbetsgi-

vare när kommunen de senaste åren haft höga och ökande sjukskrivnings-

tal? 

 

o Vad tycker du Tomas är kännetecknande för en attraktiv arbetsgivare? 

 

o Vad är Storumans kommuns värdegrund? 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att interpellationen får ställas.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell lämnar följande svar på in-

terpellationen:  

 

En attraktiv arbetsgivare, enligt min mening, kännetecknas av att vi har en-

gagerade medarbetare som ser fram emot att gå till jobbet. I Storuman har 

vi mätt engagemang och hur medarbetare uppfattar kommunen som arbets-

givare i över ett decennium i den årliga medarbetarenkäten. På en sex-

gradig skala där det högsta värdet är sex blir utfallet på frågan ”Jag känner 

engagemang för mitt arbete” 5,3. Utfallet var detsamma året dessförinnan.  

 

På frågan ”Jag tycker att Storuman kommun är en bra arbetsgivare” blir ut-

fallet 4,4.  
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KF § 2 – forts. 

 

Vid analys av enkätresultatet i sin helhet ser vi att det finns mest att ut-

veckla inom området ledarskap.  

 

Resultaten i vår kommun speglar utfallen i mätningar som Svenskt kvali-

tetsindex funnit när de sammanställt medarbetarengagemang i olika sek-

torer. De har konstaterat följande: 

 

o de anställda i kommuner och landsting anser i högre grad än i privat sek-

tor att deras arbete är viktigt och meningsfullt 

o kommuner och landsting har de mest motiverade medarbetarna 

o det är i kommuner och landsting som medarbetarna tydligast ser betydel-

sen av vad de gör och till största del ser fram emot att gå till arbetet 

o skillnaden mellan hur medarbetarna upplever sina arbetsförhållanden är 

mycket liten mellan privat och offentlig sektor. Arbetsbelastningen anses 

dock generellt vara högre i offentlig sektor, samtidigt som den fysiska 

arbetsmiljön upplevs som bättre. 

 

Det allmänt sett största utvecklingsområdet är ledarskapet på arbetsplatser-

na. 

 

Sammantaget finns många komponenter i kommunen som gör att vi är en 

attraktiv arbetsgivare. Det finns ett högt engagemang, våra medarbetare 

tycker att arbetet är betydelsefullt och att det går att nå de resultat som för-

väntas.  

 

Vi har moderna kollektivavtal, premiebaserade pensionsavtal och en gene-

rös hållning gällande möjligheten till kompetensutveckling och tjänstledig-

heter utanför lag och kollektivavtal.  

 

Vi har ett stabilt ekonomiskt läge som skapat förutsättningar att arbeta lång-

siktigt och genomtänkt. Vi ska inte underskatta den betydelsen när vi kon-

kurrerar med andra kommuner om samma arbetstagare.  

 

Det finns grupper av medarbetare där vi har svårt att rekrytera. Det beror till 

viss del på en allmänt sett låg arbetslöshet där även andra än kommunen har 

svårt att rekrytera. Här har vi ett arbete att göra när det gäller att stärka vår 

attraktivitet ytterligare.  
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KF § 2 – forts.  

 

Värderingar 

Det är en tid sedan det gjordes ett värdegrundsarbete i kommunen. I för-

valtningsprogrammet från 1989, som reviderades 2005, framgår att organi-

sationen ska präglas av bland annat: 

 

o tydliga mål och uppdrag 

o väl kända ansvar och befogenheter 

o att alla ska dra åt samma håll genom dialog 

o att inflytande och delaktighet ökar på arbetsplatserna 

 

Grunderna uttrycks även i kommunens strategiska plan som citeras i inter-

pellationen och i befintligt samverkansavtal. Det aktiva arbetet med värde-

grunden kan alltid förbättras. Frågan hänger nära ihop med ledarskapet på 

alla nivåer och som vi konstaterat tidigare finns en del att utveckla på det 

området.  

 

Ett viktigt stöd i det arbetet är vårt samverkansavtal. Det har funnits på plats 

sedan mitten på 1990-talet och syftet är att öka dialogen, inflytandet och 

delaktigheten där vi tar tillvara medarbetarnas kunskap och engagemang. 

Vid Kommunövergripande samverkansgruppens senaste möte beslutades att 

nuvarande samverkansavtal ska ses över och utvecklas i syfte att möta mor-

gondagens förväntningar och behov. 

 

Karin Malmfjord tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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KF § 3  KS/2018:289 - 250 

 

Interpellation - tomtkö 

 

Gunnar Andersson (S) har 2018-02-12 lämnat in följande interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell:  

 

Vid senaste fullmäktige antogs ett nytt reglemente för försäljning av kom-

munal tomtmark. Det mesta rörde sig om olika viten och reglering av fast-

boende eller ej, om dessa förbättringar rådde stor enighet. 

 

Dessvärre hade det smugit in ett borttagande av nuvarande tomtkö! Under-

tecknad och några fler (vad jag förstått) missade detta. 

 

Jag skulle därför vilja få klargjort vissa frågor:  

 

o Hur stor är kön i nuläget? 

 

o Hur kommer en ändring till ”först till kvarn”-förfarande minska  

risken för spekulationsköp? 

 

o Hur försvarar vi slopandet av kön inför de som betalat för att stå i kö 

i hopp om att få bygga ett bra hem till sig och sin familj? 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Tomas Mörtsell lämnar följande svar på in-

terpellationen:  

 

Tomtkön bestod, när kommunfullmäktige beslutade att avskaffa den, av ar-

ton personer. I den planering av nya tomter för permanentboende som nu 

pågår beräknas ca 32 tomter tillskapas. 

 

När dessa tomter är klara för försäljning, så kommer detta att annonseras i 

god tid i lokalpress och på kommunens hemsida. Utöver det kommer alla 

intressenter att få ett personligt e-mail. På kommunens hemsida är avsikten 

att tomterna ska säljas via e-tjänsten Tomtköp. Information och instruktion 

om hur det går till kommer också att finnas på hemsidan. 
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KF § 4 – forts.  

 

Ett borttagande av tomtkön påverkar inte risken för spekulationsköp. Det 

regleras i köpehandlingen i enlighet med de riktlinjer som kommunfullmäk-

tige beslutat om. 

 

Gunnar Andersson tackar för svaret och interpellationen anses därmed be-

svarad.  

----- 
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KF § 4  KS/2015:188 - 609 

 

Motion - elevdatorer 

 

Karin Malmfjord (S) har 2015-04-16 lämnat in en motion om elevdatorer.  

 

Malmfjord skriver följande i motionen: 

 

Digitalisering är en del av vår värld. Behovet av den digitala kompetensen 

ökar. Det handlar om att kunna söka information, kommunicera, interagera 

och producera digitalt. Den digitala kompetensen skapar motivation att 

delta i utvecklingen. Sedan många år tillbaka får elever på Luspengymna-

siet låna egen dator under skoltiden. Nu är det dags att erbjuda elever från 

årskurs 7 till 9 samma möjligheter.  

 

Malmfjord föreslår 

 

att medel avsätts för inköp av elevdatorer 

 

att elever i årskurs 7-9 får en egen dator/surfplatta. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2015-04-27, § 54 att överlämna motionen 

till kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till 

fritids-, kultur- och utbildningsnämnden för yttrande.  

 

Fritids-, kultur- och utbildningsnämndens yttrande 2017-11-15, § 84 

Regeringen har fattat beslut om förändringar i styrdokumenten för grund-

skolan vilka innebär förändringar i läroplanens första och andra del, bland 

annat det som går under benämningen ”Skolans uppdrag”. Även kurspla-

nerna kommer att förändras från 2018-07-01. Detta sammantaget kommer 

att innebära att varje elev i årskurserna 1-9 från höstterminen 2018 ska ut-

rustas med ett eget personligt digitalt verktyg. Verktyget behöver inte vara 

en dator utan kravet ligger på att verktyget bl.a. ska bidra till att barn och 

elever utvecklar förståelse för hur digitaliseringen påverkar individ och 

samhälle.  

 

Eleverna i årskurserna 7-9 vid Skytteanska skolan har sedan läsårsstart 

2017 utrustats med en dator var och detta på grund av att de undervisas i 

moderna språk via fjärrlösning. Till höstterminen 2018 kommer andra ele-

ver också att utrustas med ett personligt digitalt verktyg. 

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår nämnden att motionen anses besva-

rad.  
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KF § 4 – forts.  

 

Beredande organs förslag 

Fritids-, kultur- och utbildningsnämndens protokoll 2017-11-15, § 84. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2017-12-05, § 117. 

Kommunstyrelsens protokoll 2017-12-19, § 168. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att motionen därmed anses besvarad. 

----- 
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KF § 5  KS/2017:390 - 020 

 

Motion - åtgärder för ett attraktivare arbete inom vård och omsorg 

 

Helena Israelsson (V) har 2017-06-13 lämnat in en motion där hon bland 

annat beskriver arbetssituationen för personal inom vård och omsorg med 

nuvarande schemaläggningsstruktur, undersköterskans roll och behovet av 

en förändrad lönepolitik i kommunen.  

 

Israelsson föreslår sammanfattningsvis  

 

att Storumans kommun ser över möjligheterna för att, tillsammans med 

fackliga representanter och anställda, utreda och genomföra följande:  

 

o Säga upp avtal avseende schemaläggnings- och tidplaneringsverktyget 

Time Care 

o Anställda får ha sina arbetsplatser som de kan vara trygga på och 

känna ansvar för  

o Ny schemastruktur för skapande av lugn och arbetsro 

o Förändrad lönepolitik 

o Skapa forum för stärkande av undersköterskornas yrkesroll 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-06-13, § 54 att överlämna motionen 

till kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till 

omsorgsnämnden för yttrande.  

 

Omsorgsnämndens yttrande 2017-12-13 2017-12-13, § 147 

Helena Israelsson belyser ett viktigt område, nämligen hur man genom åt-

gärder kan göra arbetet inom vård och omsorg mer attraktivt. Detta är en 

nyckelfråga när det gäller kommunernas möjligheter att långsiktigt klara det 

offentliga välfärdsuppdraget.  

 

o Det är i dagsläget inte aktuellt att avskaffa schemaläggnings- och tid-

planeringverktyget Time Care. Omsorgsnämnden och dess förvaltning 

ser i dagsläget över sin verksamhet, vilket på sikt kan innebära andra 

sätt att bemanna verksamheten. Någon form av digitalt system för 

planering kommer sannolikt att behövas även i framtiden.  

 

o Att få arbeta på samma arbetsplats är ett önskemål från vissa medarbe-

tare, men inte från alla. Frågan om rotation mellan olika arbetsplatser 

diskuteras just nu ute i arbetslagen kopplat till det pågående arbetet 

med att ta fram en plan för att göra det möjligt med heltidstjänster för 

alla som önskar det - den s.k. ”Helhetsresan”. Att försöka möjliggöra 
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KF § 5 – forts.  

 

rätt till heltid är något som arbetsmarknadens parter kommit överens 

om och en lokal handlingsplan kring detta ska vara klar till årsskiftet 

2017/2018. Bedömningen i dagsläget är att möjligheten till rätt till 

heltid kommer att kräva någon form av arbetsrotation. Om det blir så 

och hur det i så fall ska gå till är för tidigt att säga idag.  

 

o När det gäller lönepolitiken så är arbetsmarknadens parter överens om 

att lönen ska vara individuell och differentierad. Storumans kommun 

har en modell för resultat- och utvecklingssamtal som möjliggör en 

individuell och differentierad lönesättning. Det krävs dock att arbets-

givare och fackliga organisationer lokalt är överens om individuell lö-

nesättning och så har inte alltid varit fallet. Arbetsgivarens ambition är 

dock att lönen fortsättningsvis ska vara individuell och differentierad.  

 

o Att arbeta med yrkesroller är viktigt. Det handlar både om att medar-

betare individuellt ska få växa och utvecklas i sitt arbete och även om 

hur arbetslagen ges möjlighet att arbeta. För att yrket som underskö-

terska ska vara attraktivt både idag och för morgondagens medarbe-

tare behöver nämnden arbeta mer med denna fråga som också kommer 

att finnas med i den övergripande verksamhetsöversyn som nu görs.  

 

Omsorgsnämnden föreslår att motionen därmed anses besvarad.  

 

Beredande organs förslag 

Omsorgsnämndens protokoll 2017-12-13, § 147. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2018-01-16, § 1. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att motionen därmed anses besvarad.  

----- 
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KF § 6  KS/2018:218 - 021 

 

Motion - restid kontra arbetstid 

 

Karin Malmfjord (S) har 2018-02-06 lämnat in följande motion:  

 

I kommunens resepolicy uppmanas anställda att åka kollektivt. Samtidigt 

finns det kollektivavtal som reglerar resor i tjänst. I avtalen räknas endast de 

resor i tjänst som sker inom ordinarie arbetstid som arbetad tid. Resor utan-

för ordinarie arbetstid räknas som restid, vilket får till följd att många an-

ställda väljer bort att resa kollektivt. EU:s arbetsdirektiv har en vidare defi-

nition om vad som är arbetstid. Ur detta perspektiv skulle restid kunna vara 

arbetstid. 

 

Utifrån kommunens strategiska plan är det viktigt att politiken skapar förut-

sättningar så att anställda kan använda sig av kollektiva färdmedel.  

 

Karin Malmfjord föreslår 

 

att möjligheten att tjänsteresor som ligger utanför ordinarie arbetstid räknas 

som arbetstid utreds 

 

att lokalt avtal upprättas som reglerar arbetstid utanför ordinarie arbetstid.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

----- 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 17 (32)  

   

Kommunfullmäktige 2018-02-27   

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KF § 7  KS/2018:298 - 001 

 

Motion - decentralisering av offentliga myndigheter 

 

Gunnar Andersson (S) har 2018-02-12 lämnat in rubricerad motion.  

 

Av motionen framgår bland annat följande:  

 

Mot bakgrund av att regeringen nu börjat utlokalisera myndigheterna från 

städerna, vill motionären gå ytterligare ett steg och se en decentralisering av 

kommunala tjänster.  

 

I Storumans kommun sker en överväldigande del av nybyggnation/expan-

sion i den västra kommundelen. Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens 

ärenden rör således en plats 15 mil från den plats där nämnden befinner sig, 

vilket inte är optimalt. En lokalisering i den västra kommundelen (Tärnaby) 

skulle därför effektivisera tjänsteutövningen, möjliggöra besparingar av re-

sekostnader och inte minst öka servicenivån mot dem som bygger. Då det 

dessutom visat sig svårt att rekrytera personal med adekvat kompetens 

skulle detta kanske underlättas om arbetsplatsen var i den numera eftertrak-

tade miljön som fjällen utgör.  

 

Gunnar Andersson föreslår 

 

att miljö- och samhällsbyggnadsnämnden flyttas helt eller delvis till  

Tärnaby 

 

att Tärnaby/Hemavan anges som huvudsaklig tjänsteort vid nyrekrytering. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

----- 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 18 (32)  

   

Kommunfullmäktige 2018-02-27   

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KF § 8  KS/2017:957 - 739 

 

Medborgarförslag - byggande av boenden för dementa och seniorer 

 

Sören Israelsson har 2017-12-03 lämnat in ett medborgarförslag där han 

skriver att det idag placeras dementa bland patienter och i korttidsboenden 

på sjukstugan i Storuman. Detta medför att kränkande situationer uppstår 

mellan patienter/boende och att arbetsmiljön för personalen blir svårare.  

 

Sören Israelsson föreslår därför att det byggs fler boendeplatser för dementa 

samt även seniorboenden för de som ännu inte blivit dementa.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

----- 
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KF § 9  KS/2018:68 - 312 

 

Medborgarförslag - bättre gång- och cykelväg i Tärnaby 

 

Emil Näslund har 2018-01-18 lämnat in ett medborgarförslag där han före-

slår att det byggs en bättre gång- och cykelväg i Tärnaby.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för handläggning och beslut 

 

att återrapportering därefter görs till kommunfullmäktige. 

----- 
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KF § 10  KS/2017:836 - 045 

 

Garanti för miljötillstånd på NLC Storumanterminalen 

 

Styrelsen i Industri- och logistikcentrum i Storuman AB beslutade 2017-10-

09 att till Storumans kommun göra en begäran om att kommunen lämnar en 

garanti till Länsstyrelsen i Västerbottens län på 780 000 kronor för kostna-

der för avhjälpande av miljöskada och andra återställningsåtgärder som 

verksamheten kan föranledas. 

 

Miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen har gett Industri- och  

logistikcentrum i Storuman AB tillstånd att lagra farligt avfall på fastig-

heten Luspen 3:116 (omlastningsterminalen) i Storumans kommun. Till-

ståndet gäller för att lagra farligt avfall som en del av att samla in det för en 

maximal samtidig mängd av 3 000 ton impregnerat träavfall. Tillståndet 

gäller även för lagring av maximalt 700 000 m3 fub (fast under bark) tim-

mer per år. För att tillståndet ska vara giltigt kräver Miljöprövningsdelegat-

ion att Industri- och logistikcentrum i Storuman AB ska ställa en ekonomisk 

säkerhet om 780 000 kronor för kostnader för avhjälpande av miljöskada 

och andra återställningsåtgärder som verksamheten kan föranleda. Miljö-

prövningsdelegationen uppger att en säkerhet i form av pant, bankgaranti 

eller kommunal borgen är exempel på säkerheter som normalt bedöms be-

tryggande för sitt ändamål.  

 

Bedömning 

Den mest kostnadseffektiva säkerheten bedöms vara att kommunen tecknar 

en borgen eller garanti direkt till länsstyrelsen om att kommunen åtar sig 

maximalt svara för 780 000 kronor i kostnader för avhjälpande av miljö-

skada och andra återställningsåtgärder som verksamheten kan föranleda. En 

bankgaranti bedöms vara mindre kostnadseffektiv när banken förutom att 

kräva kommunal borgen på garantin också tar provision på densamma. Bo-

laget bedöms inte heller ha pantsättningsbar egendom som Miljöprövnings-

delegationen skulle anses vara betryggande. Pantsättning av konto skulle 

betraktas som betryggande men bedöms vara mindre kostnadseffektiv när 

medel som ska vara verksamma i verksamheten inte kan användas.     

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2017-11-20. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2017-12-05, § 118. 

Kommunstyrelsens protokoll 2017-12-19, § 169. 
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KF § 10 – forts.  

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

att Storumans kommun lämnar en bankgaranti eller borgen till Länsstyrel-

sen i Västerbottens län på 780 000 kronor till kostnader för avhjälpande av 

miljöskada och andra återställningsåtgärder som kan föranledas av att Indu-

stri- och logistikcentrum i Storuman AB lagrar och samlar in miljöfarligt 

avfall på fastigheten Luspen 3:116 i Storumans kommun. 

 

Yrkande  

Tomas Mörtsell (C) yrkar att ordet ”bankgaranti” ändras till ”garanti” i 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer först proposition på Tomas Mörtsells ändringsyrkande 

och finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer därefter proposition på kommunstyrelsens förslag i öv-

rigt och finner att kommunfullmäktige även bifaller detta.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att lämna en garanti eller borgen till Länsstyrelsen i Västerbottens län på 

780 000 kronor till kostnader för avhjälpande av miljöskada och andra åter-

ställningsåtgärder som kan föranledas av att Industri- och logistikcentrum i 

Storuman AB lagrar och samlar in miljöfarligt avfall på fastigheten Luspen 

3:116 i Storumans kommun. 

----- 
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KF § 11  KS/2017:1032 - 761 

 

Drogpolitiskt program för Storumans kommun 2018-2020 

 

Under 2016 aktualiserade Folkhälsorådet en revidering av drogpolitiska 

programmet för Storumans kommun, fastställt av kommunfullmäktige 

2011-09-27. Revideringsarbetet har genomförts av en arbetsgrupp bestå-

ende av folkhälsosamordnaren, folkhälsorådet och kommunkansliets utre-

dare. Berörda förvaltningar har getts möjlighet att lämna synpunkter inför 

framtagandet av förslag till reviderat program.  

 

Folkhälsosamordnaren har 2017-12-06 översänt förslag till drogpolitiskt 

program samt mål och handlingsplan att gälla t.o.m. 2020. 

 

Vid kommunstyrelsens sammanträde görs redaktionell ändring i dokumen-

tet mål och handlingsplan. 

 

Beredande organs förslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2018-10-16, § 2. 

Kommunstyrelsens protokoll 2018-02-06, § 3. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta upprättat förslag till drogpolitiskt program för Storumans kommun 

med tillhörande mål och handlingsplan att gälla för perioden 2018-2020.  

----- 
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KF § 12  KS/2015:39 - 214 

 

Detaljplan för triangelspår, Luspen 3:116 m.fl. 

 

Förslag till detaljplan för triangelspår på del av fastigheten Luspen 3:116 

m.fl. har upprättats.  

 

Bakgrund 

NLC Storumanterminalen i Storuman har varit i bruk några år och har idag 

ett antal kunder. Terminalen är en strategisk viktig knutpunkt ur ett regio-

nalt perspektiv eftersom den ligger mitt i navet mellan två Europavägar 

(E12 och E45) och två järnvägar (Inlandsbanan och Tvärbanan). För ut-

veckling av NLC Storumanterminalen behöver ett triangelspår byggas med 

koppling mot Inlandsbanan.  

 

Kommunstyrelsen har 2015-02-10, § 36 beslutat uppdra till miljö- och sam-

hällsbyggnadsnämnden att påbörja planläggning av området för industriom-

råde Storuman/Stensele.  

 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2015-02-18, § 7 att upp-

rätta detaljplan med utökat förfarande för triangelspår. Området är tänkt att 

planeras i etapper, triangelspår etapp 1 och industriområde etapp 2. 

 

Bestämmelser 

Området ligger delvis inom detaljplanelagt område. Förslaget bedöms följa 

fördjupad översiktsplan för Storuman/Stensele, antagen 2011 då intention-

erna var att möjliggöra fullgod järnvägsanknytning till terminalområdet ge-

nom att skapa ett trafikreservat för triangelspår till områden från Inlands-

banans sydgående spår. Detaljplanen handläggs med utökat förfarande.  

 

Samråd och granskning 

Planförslaget har varit ute för samråd under tiden 2017-08-21—2017-09-18 

och granskning har skett under tiden 2017-11-22—2017-12-13. Gransk-

ningsutlåtande föreligger.  

 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har 2017-12-13, § 165 beslutat att 

godkänna förslaget till detaljplan och föreslagit att kommunfullmäktige  

antar detaljplanen.  

 

Beredande organs förslag 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2017-12-13, § 165. 

Kommunstyrelsens protokoll 2018-02-06, § 4. 
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KF § 12 – forts. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta upprättat förslag till detaljplan för triangelspår, Luspen 3:116 m.fl.   

----- 
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KF § 13  KS/2018:7 - 701 

 

Överenskommelse mellan Västerbottens läns landsting och kommu-

nerna i Västerbottens län om samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård__________________________________________ 

 

Lagen om samverkan vid utskrivning från sluten vård träder i kraft den 1 

januari 2018 och ersätter tidigare lag om kommunernas betalningsansvar för 

viss hälso- och sjukvård. 

 

I lagen uttrycks att dess syfte är att främja en god vård och en socialtjänst 

av god kvalitet för enskilda som efter utskrivning från sluten vård behöver 

insatser från socialtjänsten eller den kommunalt finansierade hälso- och 

sjukvården eller den landstingsfinansierade öppna vården.  

 

På uppdrag av AC-konsensus, Region Västerbotten, har en överenskom-

melse tagits fram med utgångspunkt i gällande lagstiftning och definition av 

övergripande syfte och mål kring samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård i Västerbotten.  

 

AC-konsensus rekommenderar landstinget och de 15 kommunerna i  

Västerbottens län att anta överenskommelsen om samverkan vid utskriv-

ning från sluten hälso- och sjukvård i kommunfullmäktige senast den 3 april 

2018.  

 

Beredande organs förslag 

Omsorgsnämndens arbetsutskotts protokoll 2018-01-24, § 8. 

Kommunstyrelsens protokoll 2018-02-08, § 5. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta upprättad överenskommelse mellan Västerbottens läns landsting 

och kommunerna i Västerbottens län om samverkan vid utskrivning från 

sluten hälso- och sjukvård att gälla från 2018-04-03 och tillsvidare. 

----- 
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KF § 14  KS/2018:171 - 107 

 

Extra bolagstämma med Inlandsbanan AB 

 

Aktieägarna i Inlandsbanan AB kallas till extra bolagsstämma den 1 mars 

2018. I kallelsen skrivs bland annat följande:  

 

Det noteras att enligt Bolagsordningen ska kallelse till stämma ske tidigast 

4 veckor innan stämman. Vidare ska ägarkommunerna, vid beslut av prin-

cipiell betydelse, beredas möjlighet att yttra sig. Eftersom ärendena för 

denna extra bolagsstämma är av principiell betydelse kräver det förankring 

hos kommunfullmäktige innan beslut i ärendena fattas. Möjliggörande av 

detta är emellertid oförenligt med bestämmelsen om kallelse tidigast 4 

veckor innan stämman. Kallelse sker därför enligt den tid som gäller i ak-

tiebolagslagen, dvs. tidigast 6 veckor innan stämman.  

 

Aktieägare som önskar delta vid stämman ska senast på dagen för stämman 

vara införd i den av styrelsen förda aktieboken. För att underlätta registre-

ring vid stämman bör föranmälan till stämman ske senast den 27 februari 

2018. 

 

Dagordning 

Ärenden som ska behandlas (utdrag ur dagordningen):  

  

8. Förslag till förtydligande av bolagsprincip: ska enskild aktieägare med 

kringgående av styrelse och företagsledning ha kontakt med tredje man av-

seende pågående projekt i verksamheten, enligt begäran från Jokkmokks 

och Arvidsjaurs kommuner  

 

9. Förslag att styrelseordföranden entledigas från sitt uppdrag, enligt begä-

ran från Östersunds kommun  

 

10. Förslag om att ytterligare minst en ny styrelseledamot med näringslivs-

förankring utses, enligt begäran från Östersunds kommun  

 

11. Förslag att samarbetsavtalet, det så kallade MOUT, med partnern 

Macquarie fullföljs enligt de intentioner parterna varit överens om, enligt 

begäran från Östersunds kommun  

 

Koncernchefens bedömning 2018-01-29 

Enligt ägarpolicyn ska kommunstyrelsen utöva ägarrollen för de av kom-

munen direkt ägda bolagen. Enligt kommunfullmäktigebeslut ska kommun-

styrelsen också för perioden 2014 till 2018 utse ombud till bolag som ägs  
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KF § 14 – forts.  

 

direkt av kommunen. Enligt kommunallagen ska ärenden av principiell be-

skaffenhet och av större vikt beslutas av kommunfullmäktige. Enligt ägar-

policyn ska kommunen i delägda bolag komma överens med övriga aktieä-

gare om hur styrelseledamöterna ska utses.  

 

Ärendepunkten 8 som ska behandlas bedöms inte ska betraktas som ett 

ärende av principiell beskaffenhet när det är styrelsen enligt aktiebolagsla-

gen som ska ansvara för förvaltningen av bolagets angelägenheter. 

 

Ärendepunkterna 9 och 10 som ska behandlas bedöms vara svåra att be-

handla i kommunfullmäktige när kommunen ska komma överens med öv-

riga aktieägare om hur styrelseledamöterna ska utses. 

 

Ärendepunkten 11 som ska behandlas bedöms inte ska betraktas som ett 

ärende av principiell beskaffenhet när det inte är en sådan ärendetyp som 

exemplifierats i kommunallag eller ägarpolicy.   

   

Koncernchefens förslag 2018-01-29 

att kommunstyrelsen utser ett ombud bland sina ledamöter att representera 

kommunen på extra bolagsstämma i Inlandsbanan AB den 1 mars 2018. 

 

Kommunstyrelsens behandling 2018-02-06 

Kommunstyrelsen beslutade efter omröstning att överlämna ärendet till 

kommunfullmäktige för beslut. Kommunstyrelsen beslutade vidare att utar-

beta förslag till direktiv inför den extra bolagsstämman innan kommunens 

ombud utses.  

 

Koncernchefens bedömning 2018-02-15 

Direktiv ska enligt kommunstyrelsens beslut 2018-02-06 lämnas av kom-

munfullmäktige hur kommunens ombud ska rösta på bolagsstämman i 

ärendena 8, 9, 10 och 11 på dagordningen. I alla fyra ärenden finns det ett 

förslag att ta ställning till. Beslutet i kommunfullmäktige om hur ombudet 

ska rösta på bolagstämman bör vara ett ja eller nej till respektive förslag. 

Beslutet i kommunfullmäktige kan också vara att ombudet ska avstå från att 

rösta i ärendet.  

 

Koncernchefens förslag 2018-02-15 

att direktiv lämnas hur ombudet ska rösta i ärenden nr 8, 9, 10 och 11 på 

extra bolagsstämma i Inlandsbanan AB den 1 mars 2018    

 

att ett ombud utses att representera kommunen på extra bolagsstämma. 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 28 (32)  

   

Kommunfullmäktige 2018-02-27   

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KF § 14 – forts.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtanden 2018-01-29 och 2018-02-15. 

Kommunstyrelsens protokoll 2018-02-06, § 6 och 2018-02-27, § 24. 

 

Kommunstyrelsens förslag 2018-02-27 

att kommunens ombud vid extra bolagsstämma med Inlandsbanan AB får i 

uppdrag att rösta enligt följande:  

 

Ärende 8: Nej 

Ärende 9: Nej 

Ärende 10: Nej 

Ärende 11: Ja 

 

att Veronika Håkansson utses till kommunens ombud med Gunnar  

Andersson som ersättare.  

 

Yrkanden 

Tomas Mörtsell (C) yrkar  

 

att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för ytterligare utredning  

eftersom bland annat de juridiska aspekterna i ärendet inte är tillräckligt 

klargjorda. 

 

Karin Malmfjord (S) yrkar att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde.  

 

Veronika Håkansson (M) yrkar 

 

att kommunens ombud ska att rösta enligt följande på extra bolagsstämma 

med Inlandsbanan AB:  

 

Ärende nr 8: Avstår 

Ärende nr 9: Nej 

Ärende nr 10: Avstår 

Ärende nr 11: Avstår 

 

Johnny Holmgren (L) yrkar att kommunstyrelsens förslag bifalls.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens 

sammanträde eller vid senare tillfälle, vilket innebär bifall till Tomas  
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KF § 14 – forts.  

 

Mörtsells återremissyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

beslutar att ärendet ska avgöras vid senare tillfälle. 

 

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:  

 

o Ja-röst för att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde 

o Nej-röst för att ärendet ska avgöras vid senare tillfälle och därmed bi-

fall till återremissyrkandet. 

 

Omröstningsresultat (se omröstningslista sid. 2-4) 

Med 22 ja-röster och 14 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att ärendet 

ska avgöras vid senare tillfälle och bifaller därmed återremissyrkandet  

(minoritetsåterremiss).  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare utredning  

eftersom bland annat de juridiska aspekterna i ärendet inte är tillräckligt 

klargjorda. 

 

Reservation 

Karin Malmfjord (S), Peter Åberg (S), Ann-Christine Jonsson (S), Christian 

Andersson (S), Rickard Frohm (S), Gunnar Andersson (S), Elisabeth  

Olofsson (S), Bengt Dalemalm (S), Lennart Cohen (S), Gull-Britt Larsson 

(S), Nils-Erik Dahlberg (S), Daniel Johansson (V), Marianne Ronnhed  

Johansson (V), Irene Walfridsson (S), Helena Israelsson (V), Johan  

Karlberg (V), Linda Glasin (V), Tina Kerro (L), Johnny Holmgren (L),  

Ingela Forsman (KD), Allan Forsberg (KD) och Erold Westman (KL)  

reserverar sig över beslutet till förmån för Karin Malmfjords yrkande att 

ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde.  

-----  
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KF § 15  KS/2018:265 - 106 

 

Likvidation av Regionförbundet Västerbottens län 

 

Västerbottens läns landsting har under 2017 ansökt om att Västerbottens 

läns landsting och kommunalförbundet/samverkansorganet Regionförbun-

det Västerbottens län ska gå samman den 1 januari 2019 och bilda en ny 

regionkommun. Under förutsättning att ansökan godkänns av riksdagen ska 

Regionförbundet Västerbottens län, organisationsnummer 222000-2436, 

träda i likvidation och upphöra den 31 december 2018. 

 

Varje medlems fullmäktige måste besluta om att Regionförbundet Väster-

bottens län ska avvecklas den 31 december 2018. 

 

Medlemmarna måste också godkänna att förbundets tillgångar, egna kapital 

och åtagande per den 31 december 2018 överförs till den nya regionkom-

munen. 

 

Enligt nuvarande förbundsordning är det förbundsstyrelsen som ska verk-

ställa likvidationen i egenskap av likvidator. För att förenkla likvidations-

processen föreslås att förbundsstyrelsen istället ska kunna tillåtas utse en 

likvidator, vilket kräver en justering av § 25 i förbundsordningen. 

 

Region Västerbotten emotser kommunfullmäktiges beslut senast den 18 

april 2018.  

 

Beredande organs förslag  

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2018-02-15.  

Kommunstyrelsens protokoll 2018-02-27, § 25.  

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att under förutsättning att riksdagen beslutar bifalla ansökan om att bilda 

regionkommun den 1 januari 2019, Regionförbundet Västerbottens län  

avvecklas den 31 december 2018.  

 

att förbundets tillgångar, egna kapital, skulder och åtagande per den 31  

december 2018 överförs till den nya regionkommunen 

 

att förbundsordningen, § 25 justeras till att styrelsen kan utse likvidator  

enligt Regionförbundet Västerbottens läns förslag. 

----- 
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KF § 16  KS/2015:65 - 107 

 

Fyllnadsval - Industri- och logistikcentrum i Storuman AB 

 

Robert From (S) har 2017-11-06 avsagt sig uppdraget som styrelseledamot 

tillika vice ordförande i Industri- och logistikcentrum i Storuman AB. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-11-28, § 104 att godkänna avsägelsen 

och att genomföra fyllnadsval vid kommunfullmäktiges februarisamman-

träde 2018.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att utse Bo Anders Johansson (S) till ny styrelseledamot tillika vice ordfö-

rande i Industri- och logistikcentrum i Storuman AB resterande del av inne-

varande mandatperiod.  

----- 
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KF § 17   

 

Meddelanden 

 

Handboken Personlig säkerhet 

Säkerhetspolisens nya version av handboken Personlig säkerhet delas ut till 

närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare. Handboken är framtagen 

av Säkerhetspolisen i samverkan med Polismyndigheten. Säkerhetspolisens 

bedömning är att valet 2018 i större utsträckning än tidigare kommer att 

präglas av en polariserad debatt, vilket innebär en ökad sannolikhet för hot 

och våld mot aktiva inom politiken. En avsikt med den typen av brott är att 

skapa rädsla och därmed hindra politiskt aktiva att utöva sina rättigheter och 

politiska uppdrag. Säkerhetspolisen arbetar tillsammans med de folkvalda 

för att de ska kunna utöva sina uppdrag utan påtryckningar. Säkerhetspoli-

sen vill öka säkerhetsmedvetandet och tryggheten för de som är politiskt ak-

tiva och hoppas att den nya handboken med konkreta råd kring den person-

liga säkerheten blir en naturlig del i det säkerhetshöjande arbete som alltid 

måste pågå. Säkerhetspolisen planerar för att komplettera handboken med 

en app under våren.  

----- 

 

 

 

 


